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 BŘEZEN 2023 

ROČNÍK XXIX 

ČÍSLO 1 

OBECNÍ NOVINY POŘÍČÍ u Litomyšle, MLADOČOVA A ZRNĚTÍNA 

Pro Velikonoce se poměrně často užívá označení svátky jara. Mnohdy se ale stane, že je slavíme doslova ve sně-

hových závějích či alespoň s popraškem sněhu. Když máme štěstí a Velikonoce jsou prosvětleny hřejivými slu-

nečními paprsky, uvědomujeme si plnou sílu jara – nové energie. Letošní velikonoční svátky připadnou na termín 

6. až 11. dubna.  

Mezi křesťany jsou vnímány jako největší křesťanské svátky. Věřící si připomínají ukřižování Ježíše Krista a jeho 

následné zmrtvýchvstání. Ale v předkřesťanských dobách začínal Velikonocemi další rok, nový zemědělský cyk-

lus. Například Polabští Slované tak slavili Jarovíta – Boha plodivé i ničivé síly, který se celou zimu ukrývá pod 

zemí a začátkem jara svádí souboj se zimou.  

Věřící lidé si silně uvědomují i šest postních nedělí, které jim předcházejí. První postní nedělí, která přichází po 

Popeleční středě, je Černá neděle – barva se shoduje s šatem Ježíše Krista, do něhož byl oděn při odchodu do 

pouště (40denní půst). Člověk se má v době půstu prokazovat celkovou zdrženlivostí a střídmostí ve všem. Při-

pravuje tak tělo a mysl na komplexní očistu a nabrání nové síly. Černé neděli se také říká Liščí (oblast Hořovicka, 

Berounska či Křivoklátska). Zde maminky 

v noci pekly postní preclíky z pšeničné mou-

ky, sypané mákem a solí. Podle toho, kolik 

bylo doma dětí, natrhal se stejný počet vrbo-

vých proutků, na každý maminka navlékla 

několik preclíků a zavěsila je na stromy 

v zahradě. Před východem slunce vzbudila 

děti se slovy: „Milé děti, běžela tudy liška a 

nechala vám na zahradě preclíky na stromě. 

Vstaňte, umyjte se a jděte do zahrady, tam 

se pomodlete a poté je můžete najít a sníst.“ 

Pokud děti preclíky schované na zahradě na-

šly a snědly, celý rok je prý nebolely zuby. 

Pro Černou neděli se užívá i termín Pučálka 

(podle pokrmu z namočeného a usmaženého 

hrachu).  

Druhá postní neděle je Pražná, podle jednoho 

z postních jídel zvaného „pražmo“, což jsou 

upražená obilná zrna. Pražnou neděli může-

me znát také pod názvem Sazometná. Probí-

halo čištění komínů, úklid celého domu, což 

znamená nový začátek. Následující neděle je 

Kýchavná. Zde je i vznik úsloví Pozdrav Pánbůh (pozdrav – míněno uzdrav). Na Bydžovsku se například věřilo, že 

kdo v tuto neděli třikrát kýchnul, po celý rok nezastonal. Na Družebnou neděli se chodívalo na námluvy. Typickou 

barvou zde byla růžová, taktéž Růžová neděle – podle prvních jarních lístků pokládaných na oltář.  

Smrtná neděle je v povědomí lidí asi nejvíce. Jejím tradičním zobrazením je topení Morany (Bohyně zimy a smrti, 

ale také Bohyně odpočinku). Morana je při svém „vynášení“ tvořena obilím bez klasu, bílými výlupky (smrt), ale 

má na sobě i červenou barvu jako symboliku života. Červená vejce jsou typická pro velikonoční koledu na Červe-

né pondělí. Po vynesení Morany se vlády ujímá jaro – líto (nazdobený mladý stromek). Tuto dekoraci vidíme 

v domácnostech na Velikonoce doslova od nepaměti. 

Květná neděle (také Květnice, Beránková či Palmová) je poslední postní nedělí. Zobrazuje oslavu vítání Ježíše 

Krista při vjezdu do Jeruzaléma. Byl vítán čerstvými ratolestmi házenými na cestu. V české zemi je tento den ve 

znamení svěcení kočiček, jež mají léčivou a ochranitelskou moc. Jsou znakem života, naděje a vítězství.  

Pašijový týden (tichý – zvony odlétají na Zelený čtvrtek do Říma pro požehnání a vracejí se na Bílou sobotu). 

Prvním výrazným dnem je zde středa, tedy Škaredá středa. Připomínka Jidášovy zrady. V domácnostech se tra-

dičně gruntuje celé stavení.  

 

VELIKONOCE ZNÁMÉ I NEZNÁMÉ  
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Na Velký pátek (ukřižování Ježíše Krista) se pak nemá prát prádlo (namáčelo by se tak v Kristově krvi) ani se 

nesmí hýbat se zemí a dodržuje se přísný půst. V lidových pověrách se například otevírají skály s poklady, viz 

Erbenova balada Poklad. Naopak silný důraz se klade na koupele, kdy ještě před svítáním lidé vycházejí 

k potůčkům, aby si tak zajistili po celý rok pevné zdraví.  

Půst zakončuje Bílá sobota. Věřící se chodí modlit k symbolickému Ježíšovu hrobu, který bývá zobrazen v každém 

kostele. Podle lidové tradice se vymetaly domy novými košťaty a někde se i bílilo, aby bylo všude čisto a čistota 

se držela v domě celý rok. 

O Velikonoční neděli se slaví Kristovo vzkříšení a vítězství nad smrtí. Pečou se velikonoční beránci, světí se veli-

konoční pokrmy a barví se vajíčka pro koledníky na Červené pondělí.  

Ať už vnímáme Velikonoce z přísně křesťanského hlediska, nebo jako svátek jara, jedno mají společné. Jde 

o uvědomění si nového začátku, nové a čisté energie, kterou potřebujeme všichni.  

Přeji Vám všem krásné a klidné svátky.                  Jaroslav Švihel 

Čas plyne jako voda a všichni máme v dobré paměti žehnání sborového praporu a oslavu 125. výročí založení 

sboru dobrovolných hasičů v roce 2013. Od té doby uplynulo 10 let a letos se chystáme oslavit již 135. výročí 

založení sboru. Členská základna čítá 53 členů. V předloňském roce naše řady rozšířili mladí členové a aktivně se 

zapojili do naší práce a doplnili výjezdovou jednotku. 

Nejednou jsem zaslechl větu: „My máme profesionální hasiče, kteří provádějí zásahy od hašení požárů přes tech-

nické pomoci až po záchranu životů“. Nicméně určitě si všichni pamatujeme požár lesů v Českém Švýcarsku, tor-

nádo na Moravě v roce 2021 či přívalové deště, které ukázaly, co dovedou i v naší obci. A právě v takovýchto 

případech ani profesionálové vlastními prostředky na zvládnutí těchto situací často nestačí. 

 Proto má i naše obec svoji výjezdovou jednotku sboru dobrovolných hasičů. Pro její činnost postavila obec novou 

hasičskou zbrojnici a zakoupila nový hasičský automobil. Jako starostu sboru a bývalého člena výjezdové jednot-

ky mě velice potěšilo, že nás starší nahradili mladší kolegové, a to s velkým zápalem pro tuto dobrovolnou čin-

nost. Výjezdová jednotka má 15 členů. V loňském roce se její členové podíleli na humanitární pomoci občanům 

Ukrajiny. V rámci cvičení provedli čištění zanešených mostků v Zrnětíně. Po noční bouři z 20. na 21. května 2022 

provedli zajištění střechy garáže a úklid polámaných stromů v Poříčí. Dne 9. listopadu 2022 se uskutečnil výjezd 

na Obora v souvislosti s ohrožením lidského života. Členové jednotky se pravidelně scházejí k ošetřování a údrž-

bě techniky. Starší a bývalí členové udržují v provozu naše starší výjezdové vozidlo značky Avia, které je připra-

veno a naloženo výzbrojí na zásah při požáru. 

A teď pár slov k samotné činnosti SDH, i když se práce SDH a výjezdové jednotky prolíná. V loňském roce se čle-

nové sboru, kteří v červnu 2021 pomáhali při odstraňování následků ničivého tornáda, které postihlo jižní Mora-

vu, zúčastnili dne 25. června děkovného dne pořádaného obcí a SDH Mikulčice. Zde převzali za pomoc obyvate-

lům této obce Děkovný list a Pamětní plaketu. 

V rámci konání dětského dne připravili naši členové pro děti soutěžní stanoviště s hasičskou tématikou. Při této 

příležitosti pořádal sbor den otevřených dveří v nové hasičské zbrojnici a klubovně. Naši mladí členové se zúčast-

nili okrskové soutěže na Desné a Dolnoújezdského poháru, kde shodně obsadili třetí místa. 

Již v úvodu jsem zmiňoval, že naše výjezdová jednotka byla výrazně omlazena. Naše řady tak opustili starší čle-

nové, kteří tuto dobrovolnou činnosti vykonávali dlouhá léta. Ti nejstarší to vydrželi déle než čtyřicet let. A právě 

těm, kteří skončili, bych chtěl jménem sboru poděkovat za vykonanou práci v naší jednotce a těm, kteří začínají, 

aby jim činnost přinášela uspokojení z dobře vykonané práce a aby ji vydrželi dělat tak dlouho, jako jejich před-

chůdci. 

         Jiří Boštík, starosta SDH 

Z ČINNOSTI SDH 

Myslivecký spolek Poříčí hospodaří v honitbě pronajaté od Honebního společenstva Poříčí – Budislav. Jedná se 

o honitbu v katastru obcí Poříčí, Zrnětín, Mladočov a Budislav, s výměrou 815 ha. Honitba má polní charakter, je 

zemědělsky obhospodařována. 

V současné době má Myslivecký spolek 16 členů. Jejich věkový průměr je ke dnešnímu dni 58,2 let. Nejstaršímu 

členovi je 80 let, nejmladšímu je 30 let. 

Naši činnost v roce 2022 ještě částečně omezovala proticovidová opatření. Například se nemohl konat tradiční 

myslivecký plec a karneval. Sešli jsme se na 8 schůzích, na kterých jsme plánovali chod a činnost spolku. Pomá-

hali jsme obci s pořádáním dětského dne. Zajišťovali jsme celodenní občerstvení a několik soutěžních stanovišť. 

Během roku jsme spolupracovali se ZD Dolní Újezd. Rozváželi a uklízeli jsme berličky, procházeli jsme jetelové 

a travní porosty před sečením. Bylo rozhodnuto o zakoupení dronu, který má napomoci ke snížení ztrát zvěře při 

sečení. Mladí členové vyrobili nové posedy a rozmístili je po revíru. Další náplní naší práce je odchov bažantů. Ty 

potom v období podzimních honů vypouštíme do honitby. 

Věřím, že i nadále bude náš spolek přispívat svou činností k udržení a rozvíjení mysliveckých tradic a zvyků. 

         Josef Boštík, předseda spolku 

MYSLIVECKÝ SPOLEK POŘÍČÍ 
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Obracím se touto cestou s prosbou na všechny majitele nemovitostí v Poříčí, 

které jsou napojené na splaškovou gravitační kanalizaci. V poslední době se 

v potrubí objevuje velké množství vlhčených, nerozložitelných ubrousků, 

díky nimž dochází k ucpávání kanalizačního potrubí a čerpadel. Všechny ná-

sledné opravy nejsou zadarmo a stojí nemalé finanční prostředky, které 

mohou být v následujícím roce promítnuty do kalkulačního vzorce, což 

s sebou ponese zvýšení stočného. Žádám Vás, abyste nevhazovali výše 

uváděný a jemu podobný materiál do kanalizačního potrubí a šetřili tím tak 

i svoji „kapsu“. 

Děkuji za pochopení.  

František Bartoš, starosta obce 

Jarní termín svozu nebezpečného 

a velkoobjemového odpadu je sta-

noven na úterý 18. 4. 2023, ten 

podzimní také na úterý 17. 10. 

2023.  

Orientační harmonogram svozu je 

následující: 

16.00 – Poříčí u kulturního domu 

16.30 – Poříčí u hasičské zbrojnice 

16.45 – Poříčský kopec 

17.00 – Mladočov u kostela 

17.15 – Mladočov u louže 

17.30 – Zrnětín za hřištěm 

17.45 – Zrnětín u kapličky 

18.00 – Poříčí na Oborách 

 
Žádám všechny občany, aby od-

pad odevzdávali osobně zaměst-

nancům svozové firmy a to 

i v případě, že odpad nahromadí 

na svozové místo ještě před uve-

deným časem svozu. 

Děkuji za pochopení. 

František Bartoš, starosta 

d 

SVOZ ODPADŮ 

14. 12. 2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2022 o místním po-

platku za obecní systém odpadového hospodářství. 

 Rozpočtové provizorium na r. 2023, dle přílohy tohoto 

usnesení.  

  Rozpočtovou změnu č. 7/2022. 

 Smlouvu o dílo mezi Obcí Poříčí u Litomyšle a firmou 

Stavební sdružení Boštík s.r.o., kde předmětem 

smlouvy je „Pokládka zámkové dlažby v montované 

hale“, která je v majetku obce. 

 Nákup zametacího stroje na údržbu obecních chodní-

ků a komunikací. 

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci staros-

ty k přípravě rozpočtu na r. 2023. 

 

15. 2. 2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Prodej pozemku p.č. 525/3, díl „a“ pro žadatele Petr Rů-

žička, bytem Puchmajerova 759, 252 63 Roztoky u Pra-

hy. 

 Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV – 

12 – 2024224/ VB/1, Poříčí u Litomyšle, parcela 20004/4 

– Knn. 

 Zpracování a podání žádosti o dotaci z Podprogramu Par-

dubického kraje „Podpora investic obcí zlepšující podni-

katelské prostředí“. 

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí přípravu rozpočtu 

obce na r. 2023. 

 

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

15. 3. 2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Rozpočet obce na r. 2023. Příjmy ve výši 16 968 500,

- Kč, výdaje ve výši 16 568 725,- Kč a financování ve 

výši 399 775,- Kč. V rámci rozpočtu je závazný pouze 

objem výdajů v rámci odvětvového třídění rozpočtové 

skladby. 

 Prodej pozemku p .č.  1916/34, k.ú. Poříčí u Litomyš-

le pro žadatele p. Lucie Kovářová, Poříčí u Litomyšle 

115, 570 01 Litomyšl. 

 Smlouvu o poskytnutí mimořádného investičního 

členského příspěvku č. 9/2023 mezi Obcí Poříčí u Li-

tomyšle a Svazkem obcí Mikroregion Litomyšlsko – 

Desinka. Příspěvek je určen na dofinancování dotace 

na realizaci akce „Protipovodňová opatření 

v Mikroregionu Litomyšlsko – Desinka“. 

 Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného bře-

mene a dohodu o umístění stavby č. IV – 12 – 

2026004/SoBS VB/2 Poříčí u Litomyšle, p.č. 307 knn, 

nn. 

 Na základě výsledku výběrového řízení, jako zhotovi-

tele stavby „Obnova místních komunikací v obci Poříčí 

u Litomyšle - Obora“ společnost DS DELTA s.r.o., 

Lubná 183, 569 63 Lubná, IČ: 27521907, s nabídko-

vou cenou 2 873 537,52 Kč bez DPH, 603 442,88 Kč 

výše DPH (21%), 3 476 980,40 Kč s DPH a pověřuje 

starostu obce podpisem smlouvy o dílo.“ 

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí žádost p. Pavla 

Zacha, bytem Poříčí u Litomyšle 53, o opravu komu-

nikací p.č. 972/1 a 1124, k.ú. Horní Újezd, které nej-

sou v majetku Obce Poříčí u Litomyšle. 

VÝZVA 
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Po dlouhé pauze jsme letošní vánoční i povánoční čas mohli oslavit naplno, s bohatým kulturním i zábavným pro-

gramem. Vše vypuklo již v neděli 11. prosince, kdy nás vánočně nazdobený a provoněný kulturní dům nalákal 

k posezení se sousedy a přáteli. O zábavu se postaraly poříčské děti se svým představením Sněhurka, o naše 

chuťové pohárky zase výborné cukroví a lahodné vánoční nápoje.  

Hned další sobotu 17. prosince jsme se vypravili do nedaleké vesnice Oflenda na Vysočině, kde se pod značkou 

Koulier ručně vyrábí krásné vánoční ozdoby. Nejen, že jsme na vlastní oči viděli, jak se vánoční ozdoby foukají, 

stříbří a zdobí, ale sami jsme se také na chvíli stali umělci. V tvůrčí dílně si každý z nás vlastnoručně ozdobil vá-

noční kouli, která se pak stala jedinečnou ozdobou našich vánočních stromečků.  

Jedinečný byl však také koncert Barbory Tomáškové a jejích hostů, zpěváků i muzikantů, kteří v úterý 19. pro-

since zaplnili kulturní dům tóny tradičních i moderních vánočních písní. Moc děkujeme za tak kouzelný zážitek. 

Nezaháleli jsme však ani po vánočních svátcích. Ráno 28. prosince jsme se ve velkém počtu sešli v plaveckém 

bazéně v Litomyšli a užili si vodních radovánek. A ještě před samotným koncem roku jsme stihli jedno sousedské 

a přátelské setkání, a to předsilvestrovský ohňostroj u kulturního domu, který nám symbolicky zakončil rok 

2022.  

Monika Flídrová 

 

OHLÉDNUTÍ ZA VÁNOČNÍMI SVÁTKY A KONCEM ROKU 2022  
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OBECNÍ PLES  

V pátek 3. března 2023 se na sále kulturního domu uskutečnil už 17. ples 

naší obce. Plný parket dobře se bavících tanečnic a tanečníků potvrdil, že 

výběr kapely Rytmik byl výborný. A výborné bylo i plesové menu, které do 

salónku přilákalo mnoho z nás na vynikající večeři. O zábavu se postarala 

profesionální taneční skupina TK Moravia Starlet Brno, která svým působi-

vým vystoupením motivovala některé z nás k ještě lepším tanečním kro-

kům na parketu.  

Neméně působivé bylo i půlnoční překvapení v podání místních tanečních 

nadšenců, kteří to rozjeli na nesmrtelné hity Zagorky.  Samozřejmě nechy-

běla ani půlnoční tombola, která několika šťastlivcům nadělila velmi hod-

notné dárky. Stručně řečeno, obecní ples byl takový, jaký měl být: rozja-

řený, zábavný, pestrý a veselý. Možná jen utekl až příliš rychle. 

 Monika Flídrová 

Po dvouleté pauze se v sobotu 4. 3. 2023 v Kulturním domě Poříčí uskutečnil pohádkový karneval. Všechny děti 

při vstupu do barevně vyzdobeného sálu obdržely balíček s překvapením. Opět jsme sáhly po programu 

s animátory. Tentokrát za námi přijeli z Olomouce. Animátoři si připravili zábavný program na několik hodin 

a skvěle naše děti zabavili. Za dětmi dorazil pan král s princeznou a Karkulkou. Dětský karneval byl plný tance, 

originálních soutěží a těch nejkrásnějších dětských písniček, při nichž princezna s Karkulkou předváděly taneční 

kreace, které děti napodobovaly. Za každou soutěž děti dostaly drobnou odměnu, ze které měly radost. Během 

celého odpoledne si děti mohly také zakoupit lístky do bohaté tomboly. 

Na animační program se tradičně navázalo židličkovanou pro děti, ale i pro dospělé. Moderování se ujal Vojta 

Klusoň ze Zrnětína. Moc mu děkujeme a budeme rády za spolupráci i nadále. 

Pevně věříme, že si pohádkový karneval užili nejen děti, ale i dospělí. 

Závěrem bychom chtěly moc poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě, organizaci a úklidu. Zejména VELKÉ 

DÍKY těm, kteří pomáhali celé odpoledne v kuchyni, ve výčepu a u tomboly.  

Dále bychom také chtěli touto cestou poděkovat za veškerou pomoc a spolupráci panu starostovi. Děkujeme 

i obecnímu pracovníkovi Leošovi Skálovi, který nám pomohl při organizaci a poskytl nám nezbytné pomůcky pro 

přípravu karnevalu. 

A v neposlední řadě též VELKÉ DÍKY sponzorům, kteří věnovali do tomboly věcné i finanční dary.  

za maminky z Mamaklubu 

sestry Mája Pechancová a Hanča Chadimová 

 

POHÁDKOVÝ KARNEVAL 
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Již po třiadvacáté proběhla v sobotu 7. 1. 2023 Tříkrálová sbírka. 

A ve dnech od 6. do 15. ledna 2023 byla ještě možnost přispívat 

do statických pokladniček umístěných v našich spádových obcích. 

Celkový výtěžek je díky vaší štědrosti opět vyšší, a to úctyhodných 

397.714,- Kč. 

Přehled výtěžku pokladniček dle obcí: : 

Budislav 33.515,- Kč  

Desná 37.890,- Kč  

Dolní Újezd (Jiříkov, Václavky) 145.780,- Kč  

Horní Újezd 47.470,- Kč 

Osík 62.422,- Kč 

Poříčí (Mladočov, Zrnětín) 46.551,- Kč 

Vidlatá Seč 24.086,- Kč 

 

Letos přálo koledníkům příznivé počasí a opět mohli navštívit Vaše 

domy a požehnat je. Velice si vážíme podpory a ochoty vedoucích, 

rodičů a dětí, kteří nám pomáhají sbírku uskutečnit a děkujeme za 

ni. Nemůžeme opomenout ani velikou štědrost těch, jež naši koled-

níci navštívili a kterou projevili nejen finančně, ale i v podobě slad-

kosti, úsměvu a vřelého slova. 

Chtěli bychom vás touto cestou také informovat, že začátkem pro-

since jsme převzali od firmy Kompakt spol. s. r. o. osobní automobil Dacia Lodgy, jenž je označen reklamními 

polepy obcí a firem z našeho blízkého i vzdálenějšího okolí, které na tento automobil přispěly finanční částkou.  

 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023 
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ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY  

V naší školce se máme pořád prima, ať je teplo nebo zima. V novém roce jsme si užívali sněhových radovánek, 

co nám počasí dovolilo. A když sníh zrovna nebyl, tak jsme čas venku trávili běháním po loukách nebo stavěním 

domečků pro zvířátka v lese. Zkrátka užíváme si společný čas. 

Ve čtvrtek 12. 1. se starší Koťátka vypravila autobusem do Litomyšle, kde navštívila regionální muzeum – výsta-

vu „Lidé odvedle“ (výlet do světa lidí s hendikepem). V období zimy jsme si také povídali o zvířátkách, jak se 

o ně můžeme v zimě starat, vyráběli ptáčkům krmítko atd. Zimní sporty byly také jedním z našich oblíbených 

témat. 

30. 1. nás navštívilo Divadlo Jójo s pohádkou „O nezbedných kůzlátkách“. U pohádky jsme se smáli a dokonce 

i protáhli naše tělo při písničkách a drobných úkolech. 

Zajímavý byl také týden, kdy jsme si vyzkoušeli všech 5 našich smyslů. Společně jsme si pochutnali na ovocném 

salátu, který připravily Myšičky a starší Koťátka dokonce upekla štrůdl. Zkoušeli jsme si, jaké je to nemluvit, 

hmatem poznávat hračky atd. Nedávno naši školku navštívila doopravdická zdravotní sestřička z nemocnice se 

svou plyšovou opičkou, na které si děti vyzkoušely „první pomoc“, o které nám paní vyprávěla. 

Karneval se uskutečnil 21.2., kdy se naše školka proměnila. Nebyla to obyčejná školka, ale byla „kouzelná“, plná 

krásných masek. Byli tu například piráti, berušky, policisté, princezny a další. Všechny masky si prošly 5 disciplín, 

a když je splnily, čekala je odměna. Na karnevale se také tancovalo, třída byla plná krásných balónků se kterými 

si děti hrály. Masopustní období jsme si připomněli písničkami, tradicemi a Myšičky nacvičily masopustní průvod 

jako překvapení pro Koťátka.  

A co nás čeká na jaře? Nadále budeme pozorovat probouzející jarní přírodu. Zahrady plné sněženek, bledulí 

a krokusů se nám moc líbí. Starší děti začaly jezdit na plavecký výcvik do Poličky, čeká nás program muzea 

s názvem ,,Praškolka“, také nás navštíví záchranná stanice |Pasíčka s programem o ježečcích, zapojíme se do 

projektu ,,Ukliďme Česko“. Rádi bychom se nově zapojili i do akce ,,Ponožkový den“ (Světový den Downova syn-

dromu) a ,,Den stromů“. Všechny naše aktivity můžete sledovat na www.skolka.obecdesna.cz. 

 Eva Bartošová, DiS., učitelka MŠ 

Automobil máme zapůjčený za 1,- Kč ročně na dobu čtyř let a budete nás v něm potkávat na cestách za našimi 

klienty. Tímto vyjadřujeme poděkování nejen firmě Kompakt a manželům Lukeslovým, kteří měli celý projekt na 

starosti, ale i všem dárcům, kteří přes firmu Kompakt na automobil přispěli.  

Více informací o tříkrálové sbírce nebo o naší organizaci a službách, které poskytujeme, můžete získat na:  

https://dolniujezd.charita.cz nebo f farnicharitadolniujezd  
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Rézinka – zdrobnělina obdoby ženského jména Rosálie souvisí s Vaší obcí víc, než by se mohlo na první pohled 

zdát.  

Za dávných časů bylo Poříčí nejprve nazváno Rez. Rosálií a postupem času Rézinkou pak nazývali rodiče mne, 

když jsem roku 1923 poprvé spatřila světlo světa. Je-li možnost vydat se po spletité a tolik lákavé cestě časem, 

kde neexistují hranice a kde se minulé prolíná s přítomným, aby se tak každý svou měrou podílel na budoucnosti, 

s vrozenou nedočkavostí i s notnou dávkou přirozené ženské zvědavosti nahlédnu do letopisů, jež se započaly 

psát 2. ledna 1923 a jež zachycují okamžiky osady Poříčí od roku 1922. V té době se teprve chystalo zázemí pro 

můj příchod, možná jsem se v mysli svých rodičů nevyskytla vůbec, možná jen sporadicky, nebo už o mně ve-

hementně uvažovali, pravda bude asi někde uprostřed. Zpětně si uvědomuju, že pátrat po těchto hodně citlivých 

a niterných střípcích mozaiky vzpomínek, které nakonec vytvoří celistvý obraz člověka, mne v čase, kdy zeptat 

se bylo ještě možné, vůbec nenapadlo.  

Nyní zbývají jen dohady či obrátit mysl jiným směrem. Intuitivně ale vnímám, že možná nebylo potřeba znát 

pravdu. Třeba by šlo o pravdu, která není pří-

jemná a měla zůstat skryta, aby neublížila, člo-

věk zkrátka nemusí vědět vše, zbytečně si tak 

často ruší svůj klid, který je v životě tak pří-

jemný a tolik potřebný pro vnímání krás světa. 

A protože jsem byla spokojeným dítětem a do-

ma cítila harmonii a lásku, často zněl smích, 

tak si myslím, že rok před první literou poříč-

ských letopisů jsem se v mysli rodičů zjevila 

jako dobrý nápad, který stojí za to zrealizovat, 

přijde na svět jako Rézinka, narodí se tak jed-

no velké radostné překvapení, protože jsme 

prostě chtěli. Nic víc, nic míň. Když je moc zdů-

vodňování, vytrácí se veselí spontánnosti. Dej-

me tomu, že takhle nějak se historie Rézinky 

započala a vtiskla se do historie Vašeho Poříčí. 

Teď už ale k pasážím, po nichž patrně dychtíte 

nejvíce. Pojďme si představit klíčovou postavu 

Vašich letopisů, a to jejich samotného zapiso-

vatele pana Josefa Kučeru, rolníka ze Zrnětína, jehož obecní zastupitelstvo ustanovilo kronikářem.  

Narodil se roku 1879 v Poříčí, navštěvoval dvoutřídní obecnou školu v Mladočově, kde první léta vyučoval pan 

řídící Josef Nepraš. Kronikář se roku 1905 oženil, převzal po rodičích chalupu a v roce 1913 zakoupil stavení 

v Zrnětíně. V mobilizaci musil nastoupit válečnou službu, byl přidělen k pracovnímu oddělení. Následovala Halič 

a různá místa v Polsku, Pruském Slezsku a Ukrajině, roku 1918 se ocitá ve Francii, kam doputuje přes Německo 

a Belgii. Dne 16. listopadu se vrací domů jako jeden z mála nezraněných šťastlivců. V roce 1919 je zvolen staros-

tou a v roce 1923 se ujímá postu kronikáře. Následně vytváří níže uvedené řádky, jež se nám nyní skví v celé 

letopisecké kráse.   

Katastrální obec Poříčí tvoří tři osady, a to Poříčí, Zrnětín a Sedliště Kamenné. Každá osada tvoří sama o sobě 

celek a má své jmění, které místní úřad spravuje. Krajina jest pahorkovitá, takže z jedné strany do druhé není 

viděti, ačkoliv od sebe nejsou příliš vzdáleny. Obyvatelstvo zdejší živí se ponejvíce zemědělstvím, částečně i zim-

ního času pracují jako drvoštěpové v lese, toliko v osadě Poříčí zastoupeny jsou řemesla a obchod.  

Osadu Poříčí po celé délce protíná okresní silnice Litomyšl-Proseč, na které jest od r. 1921 zavedeno poštovní 

autobusové spojení se zastávkou v Poříčí. Spojení železniční jest velice vzdálené, a to Litomyšl 2 ¾  hodiny, Bo-

rová 1 ½  hodiny. Taktéž i spojení telegrafní a telefonní. Obyvatelstvo, které až na nepatrné výjimky jest nábo-

ženství římskokatolického, přifařeno jest ke kostelu v Mladočově. V obci není školy, proto z osad v Poříčí a Zrnětí-

na  navštěvují dítky obecnou školu v Mladočově, dítky pak z Kam. Sedlišť obecnou školu v Budislavi. Osady Poříčí 

a Zrnětín přiděleny jsou k poštovní stanici v Dolním Újezdě. 

Zde se pro dnešek končí naše putování, na jehož pokračování se již těším a doufám, že společně s Vámi.  

Na brzké shledání.                                               

 Rézinka 

 

RÉZINČINO PUTOVÁNÍ  LETOPISEM POŘÍČÍ  

 

ZPRÁVIČKY MAMAKLUBU  

Zveme mezi nás všechny maminky s malými dětmi. Scházíme se ve společenské místnosti Kulturního domu Poří-

čí každou STŘEDU od 9:00 do 11:00 hodin. 

Dále bychom vás chtěly pozvat na ČARODĚJNICKÉ POSEZENÍ, které se bude konat dne 

28. 4. 2023 od 17:00 hod na venkovním prostranství před KD. V případě nepříznivého počasí se akce nekoná. 

Plánujeme na tento rok také další akce, kterými jsou podzimní drakiáda, lampionový průvod, vánoční pečení per-

níčků a vánoční přání dětiček seniorům naší obce. 

Děkujeme obci za využití vnitřního i venkovního prostoru Kulturního domu Poříčí. 

za maminky z Mamaklubu sestry Mája Pechancová a Hanča Chadimová 
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STAVEBNÍ AKCE V OBCI PRO ROK 2023  

I pro letošní rok jsou v obci přichystány investiční akce, které zvelebí pohled na naší obec. Jedná se především 

o opravu již stávajících staveb. Údržba je velice potřebná a taky mnohdy nákladná, ale bez toho se neobejde 

žádná nemovitost.  

První, která stojí za zmínku, je oprava naší naučné stezky Kolem Štimberka. Je tomu již 10 let, co byla stezka 

vybudována a zpřístupněna veřejnosti. Jelikož se jedná o ryze přírodní prvky, které stezku lemují, je třeba někte-

ré dřevěné prvky vyměnit a nahradit novými. Po této obnově bude stezka opět sloužit další dlouhá léta. Dle pa-

mětních knih, které jsou již popsány, se stezka těší velké návštěvnosti a budeme rádi, pokud tomu bude i nadá-

le.  

Druhou zmínku je třeba věnovat našemu víceúčelovému hřišti. Již v roce 2008 bylo otevřeno hřiště s umělým 

povrchem vedle kulturního domu. Byli jsme jedna z prvních obcí v širokém okolí, která mohla nabídnout tento 

druh hřiště. Dnes je již téměř standardem, že tato hřiště jsou v obcích ve velkém. Ale čas je neúprosný a tak je 

třeba provést rekonstrukci povrchu a oplocení. Životnost tohoto druhu povrchu je 15 let a tak v letošním roce 

bude umělý trávník nahrazen novým a dojde také k obnově oplocení. Stávající plotové dílce budou nahrazeny 

ochrannými sítěmi a spodní část oplocení do výšky 1m bude zhotovena z bednění z fošen. 

Třetím místem, které dozná obnovy bude památních obětem v Poříčí u křižovatky na Zrnětín. Památník, který 

jsme v roce 2015 k příležitosti srazu rodáků, posvětili, bohužel vlivem dalších stavebních akcí (stavba kanalizace, 

oprava řečiště) doznal neadekvátních zásahů. Tudíž je nutné toto místo rekultivovat tak, aby dostálo své vážnos-

ti. Bude tedy obnovena výsadba zeleně a okolí památníku bude navrácena důstojnost. 

Čtvrtou opravou, která se odehraje v tomto roce, bude kompletní oprava komunikace směrem na Obora, kde 

obec byla úspěšná s podáním žádosti o dotaci. Komunikace bude kompletně opravena na katastru obce, bude 

odvodněna a na dalších mnoho let bude sloužit svému účelu. 

 Petr Faltys 

 

PŘIPRAVOVANÁ STAVBA NOVÉHO OBCHODU V OBCI   

Zastupitelstvo obce již několik let intenzivně uvažovalo a uvažuje o stavbě obchodu v obci. Místo, kde by obchod 

měl vzniknout, je již dlouhou dobu víceméně jasné. Při stu-

dentském workshopu, který v naší obci uspořádal brněnský 

profesor Mojmír Kyselka před více jak 20 lety, vznikly urba-

nistické studie, ze kterých zastupitelstva čerpají dodnes. 

Pokud se vše podaří, tak obchod by měl vzniknout jako pří-

stavba k nové hasičárně č. p. 150. Tato přístavba je již na-

projektována a má vydané platné stavební povolení. Věř-

me, že se podaří najít dostatek finančních prostředků 

a v naší obci vznikne velice komfortní a moderní vesnický 

obchod. Níže přidáváme vizualizace této stavby, ze které je 

zřejmé, jak by obchod mohl v budoucnu vypadat. 

 Petr Faltys 
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SPORTOVNÍ KLUB-VOLEBNÍ OBDOBÍ 2023–2027  

V pátek 10. 3. 2023 se ve společenské místnosti Kulturního domu v Poříčí uskutečnila Valná hromada Sportovní-

ho klubu Poříčí. Předseda Jiří Bartoš seznámil přítomné s programem schůze, který všichni odsouhlasili. Hlavním 

bodem této schůze byly volby nových orgánů spolku na období 2023–2027. 

Valná hromada, která je nejvyšším orgánem spolku, volila členy do výboru, který vystupuje jako kolektivní statu-

tární orgán. Výbor se skládá z předsedy, dvou místopředsedů a tří členů kontrolní komise. Volba nových orgánů 

probíhala tajným hlasování všech přítomných, kterým byly rozdány volné lístky. Při volbě jednotlivých funkcí čle-

nové vybírali ze seznamu kandidátů vždy jednu osobu kandidující na danou funkci. Po odvolení byly lístky se 

jmény vybrány a nahlas přečteny s počtem hlasů. 

První volenou funkcí byl předseda spolku. Jím se jako v předešlých letech stal Jiří Bartoš z Poříčí. Děkujeme za 

dosavadní spolupráci a přejeme nadále i mnoho úspěchů ve vedení spolku. 

Na místa dvou místopředsedů byli zvoleni Ladislav Kmošek ze Zrnětína, který si též obhájil post, neboť tuto funk-

ci zastával od roku 2019. Druhým zvoleným místopředsedou byl Roman Kovář ml. z Poříčí, který do té doby pů-

sobil v kontrolní komisi. Oběma klukům gratulujeme ke zvolení do této funkce. 

Mezi členy kontrolní komise byl zvolen Jan Kmošek ze Zrnětína, který rok zastával pozici místopředsedy. Dalšími 

členy se stali Jiří Pechanec z Poříčí, který si obhájil funkci, a Kamil Hurych ze Zrnětína, pro kterého je to první 

působení v kontrolním orgánu spolku. Všem třem klukům též gratulujeme ke zvolení do funkce kontrolní komise. 

Předseda Jiří Bartoš informoval, že nikdo neodstoupil, a zároveň nepodal přihlášku do Sportovního klubu Poříčí a 

klub má tak aktuálně 34 členů. 

Děkujeme členům SK za dosavadní spolupráci, především těm členům, kteří se podílejí na organizaci různých 

akcí. Zároveň bychom chtěli moc poděkovat a vyjádřit úctu Adéle Hurychové, která měla na chodu Sportovního 

klubu velký podíl a vše dokázala bezproblémově zařídit. 

                                                                                                                                            Za SK Poříčí                                                                                                                 

Marie Pechancová 

V KD Poříčí jsme uspořádali již 9. ročník turnaje. V sobotu 7. 1. 2023 se uskutečnil 1. turnaj. Šestnáct hráčů bylo 

rozděleno do dvou skupin. Po odehrání skupin se hráči podle pořadí zapsali do turnajového pavouka. Turnaj vy-

hrál Bartoš Jakub z Lubné, 2. byl Propper Míra 

a 3. Večeře Petr.                              

Druhý turnaj se uskutečnil tradičně po valné hro-

madě SK. V sobotu 11. 3. 2023 se sešlo 17 hráčů. 

Byl jsem rád, že se po delší době přihlásil i Remeš 

Karel z Pardubic (Budislavi). Jako nejstarší hráč 

zpestřil celý turnaj. Pravidla byla stejná jako v 

prvním turnaji. Vítězem se stal Jílek Martin z Bys-

trého, 2. byl Tutko Marek a 3. Večeře Petr. 

Chtěl bych všem poděkovat za přípravu před tur-

najem a za úklid po. Velké poděkování patří Kami-

lu Hurychovi a Verče Lněničkové (obsluha baru) 

a hlavně kuchařkám Lucii Lněničkové a Ivaně Fal-

tysové. 

Hráči byli velice spokojení a rádi se sem vrací, 

proto budeme v turnajích i nadále pokračovat. 

                                                                                                                                      Jiří Bartoš, SK Poříčí 

TURNAJE VE STOLNÍM TENISE  

Milé děti, milí žáci a studenti, dlouho očekávaná soutěž je tady! V tomto a ve dvou dalších vydáních Poříčského 

zpravodaje na vás čeká úkol. Pokud chcete soutěžit o krásné ceny, všechny tři úkoly postupně splňte a pokaždé 

zaneste Katce Kusé (tel. 604 993 612) do určeného data. Kdo odevzdá všechny tři úkoly, postoupí do velkého 

losování o ceny, které proběhne na vánoční besídce 10. prosince 2023. A to není všechno! Všechny úkoly budou 

vystaveny v kulturním domě právě na této vánoční besídce, už teď se moc těšíme. 

1. úkol 

Nakreslete (nebo vyfoťte a vytiskněte) vaše oblíbené místo v Poříčí, Zrnětíně nebo Mladočově a okolí 

a napište, proč právě toto místo máte rádi. Vy, mladší děti, které ještě neumíte psát, poproste rodiče 

o pomoc. Pomáhat je v této soutěži dovoleno. Vy, starší děti, které už umíte psát dobře, byla by škoda napsat 

jen jednu větu o vašem oblíbeném místě, těšíme se na trošku delší povídání. 

Termín odevzdání 1. úkolu je 31. května 2023.  

Přejeme hodně štěstí a nápadů!             Kulturní komise  

 

HOLA, HOLÁ, SOUTĚŽ VOLÁ! 
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Po delší odmlce jsme na konci roku mohli uspořádat tradiční kulturní a sportovní akce. Na Boží hod vánoční jsme 

uspořádali Štěpánskou zábavu, na které zahrála kapela Arzekt. Akci navštívilo bezmála 300 spokojených poslu-

chačů, díky kterým nám do pokladny přibyl velice pěkný přírůstek. O pět dní později kulturák na Horňáku zaplnili 

stolní tenisté, kteří poměřili síly v turnaji nesoucím jméno po Mirkovi Chadimovi – Kranklův memoriál. Celkem se 

ho zúčastnilo 27 hráčů z bližšího i širšího okolí – vítězem se stal Petr Svatoš, který ve finále porazil Františka He-

gra, třetí místo obsadil Rostislav Češka. Věříme, že se obě akce návštěvníkům/hráčům líbily a když to situace 

v letošním roce dovolí, tak bychom je určitě rádi opět uspořádali.  

10.2.2023 se konala valná hromada TJ Horní Újezd. V bývalém pohostinství vedle kulturního domu se sešlo 

téměř 60 členů a hostů (což je i s ohledem na velké množství omluvených velmi pěkné číslo). Předseda TJ Ing. 

Jiří Fogl přednesl zprávu o činnosti TJ za rok 2022, kde chválil zejména realizaci srovnání rohu hřiště, opravy 

a nátěry laviček, dětský sportovní den, přihlášení týmu dorostu, práci s mládeží a obecně spolupráci se všemi 

obcemi a našimi podporovateli. Naopak si kritiku vysloužilo naše vystoupení na Újezdském poháru a prostor pro 

zlepšení s docházkou a přístupem je zejména v kategorii mužů. 

Následoval výhled na činnost v roce 2023, kde jsou hlavními cíli získání dotace na sportování mládeže a provoz 

od NSA (na jejich rozhodnutí čekáme), regenerace a údržba trávníku hřiště, možná rekonstrukce laviček a samo-

zřejmě pokračování všech týmů, které aktuálně v soutěžích nastupují.  

Následovala finanční zpráva, kterou přednesl pokladník Zdeněk Beneš s jasnou informací – po finanční stránce 

byl loňský rok velmi dobrý, nicméně je třeba se připravit a v následujících letech se chovat s vědomím, že další 

roky již tak růžové nejspíš nebudou. Stejný pohled měl i předseda revizní komise Miloš Kopecký. Následovalo 

hodnocení všech našich týmů a ocenění nejlepších hráčů v kategoriích dorostu a mužů. Tradicí se stalo i předání 

darů jubilantům, bohužel se žádný z těch letošních nemohl ze zdravotních důvodů zúčastnit. Po krátké diskuzi 

následovala volná zábava až do pozdních hodin.  

ZIMNÍ OBDOBÍ V TJ HORNÍ ÚJEZD 

TJ Horní Újezd se dlouhodobě snaží vychovávat mladé sportovce, hlavně fotbalisty, ve svých mládežnických tý-

mech. Že se nám to celkem daří je vidět v tom, že  v právě probíhající fotbalové sezoně startujeme ve všech ka-

tegoriích od nejmladších až po muže. Zajímavé je, že ačkoli ani v jedné obci, ve kterých žijí naši členové, není 

škola, děti si cestu na naše hřiště najdou. Mám na mysli Horní Újezd, Poříčí a Desnou. 

 Jestliže píši o nejmladší kategorii – fotbalové školičce, v loňském červnu nám skončila jedna poměrně úspěšná 

etapa. Do mladší přípravky přešlo několik dětí, které se bez problémů zapojily do fotbalových soutěží. Byli to Ma-

těj Vodehnal, Tomáš Chaun, Tim Vomočil, Vítek Šimek a Kuba Hlušička. Na jaře se k nim, doufám, přidají i Marek 

Kovář, Nela Kroulíková a Anička Watrobová. Pro nás to znamenalo od podzimu vlastně začínat znovu, to zname-

ná snažit se zapojit nové děti a zkoušet u nich probudit 

lásku k pohybu, k fotbalovému míči a zapojit je do kolek-

tivu. Během září a října jsme trénovali dvakrát týdně na 

hřišti, listopad a nyní konec ledna, únor a březen jezdíme 

vždy v pátek navečer do tělocvičny do Osíka. Trénují děti 

narozené v letech 2016 – 2019. Nejstarším je tedy sedm 

let, nejmladší je Štěpánka Flachová, které jsou tři roky 

a tři měsíce. Zajímavé je, že nám chodí kluci a holky 

a většinou výchází to tak půl na půl. O děti se starají 

z pozice trenérů dva zkušenější muži, to jest já a Jirka 

Nádvorník, bývalý výborný cyklistický závodník, dvě zku-

šené maminky Pavla Kyselová a Ilona Kroulíková a Danča 

Holingerová, která se dětem věnuje i ve svém profesním 

životě. 

Náplň tréninků, které trvají kolem 75 minut, je různorodá. 

Hlavně pohyb – běhání s míčem, malými míčky, různé honičky, základy vedení míče, přihrávky, házení, učíme se 

kotrmelce, stoj na rukou, na hlavě, zkoušíme lézt po laně, po tyči. A samozřejmě, snažíme se hrát fotbal a také 

něco podobného házené. 

Pokud některý rodič nebo prarodič bude chtít přijít se svým dítětem a vyzkoušet si trénink s námi, budeme velmi 

rádi. Potřeba toho není mnoho – sportovní oblečení a obuv, pití pro dítě a hlavně ochota věnovat svému dítěti 

čas, který je hlavně zpočátku velmi potřeba. Důležitá je také trpělivost, nenechat se odradit prvními nezdary – 

vždyť ani číst nebo počítat se Vaše dítě nenaučí během pár dnů. Pokud jde o peníze – roční členský příspěvek TJ 

je 300 Kč a od těch nejmenších ho vybíráme až když jsme přesvědčeni, že nám přijdou i příště. 

Závěrem několik zpřesňujících informací pro ty, kteří by to s námi chtěli zkusit. Jakmile počasí dovolí – snad kon-

cem března – začínáme trénovat na hřišti v Horním Újezdě – vždy v pondělí a čtvrtek v čase 16:30 – 18:00. 

V tuto dobu trénuje fotbalová školička - věk 3–7 let, mladší přípravka  - 8–9 let a starší přípravka – 10–11 let. 

Trenéři všech těchto kategorií rádi uvidí Vás a hlavně Vaše děti. Podrobnější informace i fotografie najdete na 

našich webových stránkách www.tjhorniujezd.cz. 

Zdeněk Beneš st.,  TJ Horní Újezd 

NEJMLADŠÍ SPORTOVCI V TJ HORNÍ ÚJEZD  
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Blahopřejeme:       Narození: 

60 let  Skřebská Blažena  Mladočov 10  Bronislav Milan Nováček Poříčí 29 
   Lenochová Marie  Poříčí 20  Justýna Kmošková  Zrnětín 30  
70 let  Schauer Stanislav  Poříčí 25   Julie Kmošková   Zrnětín 30   
76 let  Brábník Jiří   Poříčí 81   Ondřej Bartoš    Mladočov 6 

  Klusoňová Marie  Poříčí 78   Hedvika Kopecká   Zrnětín 47  

79 let  Kulhavá Ludmila  Zrnětín 18      
81 let  Bartošová Alena Zrnětín 14   Úmrtí: 

85 let  Švihel Josef   Poříčí 75   Alois Bartoš    Zrnětín 15  

        Růžena Boštíková   Poříčí 15  

V polovině ledna začala příprava našich mužstev. Mladší a starší přípravka trénuje dvakrát týdně, kdy navštěvují 

sportovní haly v Proseči a Osíku. Účast kolísá dle aktuálního zdravotního stavu, ale všechny tréninky se nám daří 

naplnit tak, aby dávaly smysl. Pátky v Osíku trénuje i fotbalová školička a i tyto předškolní děti se za doprovodu 

rodičů schází v hojném počtu. Mladší i starší pří-

pravka absolvovala několik halových turnajů 

(Polička, Dolní Újezd), kde určitě ostudu neudělala. 

Žáci trénují v místních podmínkách (UMT, hřiště) – 

docházka by mohla být o něco lepší, ale věříme, že 

se to s přicházejícím jarem zlepší. Mladší žáci se 

zúčastnili turnajů ve Vysokém Mýtě a Bystřici nad 

Pernštejnem – na obou turnajích skončili na třetím 

místě po dobrých výkonech. Mladší žáky ještě čeká 

turnaj v Litomyšli a starší žáci by se měli 

v polovině března zúčastnit turnaje v Poličce. 

Dorostenci trénují spolu s muži v místních podmín-

kách a na začátku února odehráli v Poličce turnaj. 

11.3. je čeká první přátelák na UMT v Litomyšli 

proti Čisté. 

I muži nabírají fyzické síly v místních podmínkách 

a i oni jsou častými hosty na UMT v Litomyšli - 

proti Cerekvici prohráli 1:7, proti Morašicím se jim 

již vedlo lépe a remizovali 2:2. 12.3 se utkají s 

Němčicemi. Pro kategorii mužů a dorostu platí dvě společné věci -  docházka na tréninky není příliš ideální a bylo 

by fajn, kdyby si všichni hráči uvědomili, že bez trénování se dobré výsledky nedostaví. Druhá věc je, že je čeká 

společné soustředění na umělce v Boskovicích, které proběhne v posledním předmistrovském víkendu 17. – 19. 

března. Snad soustředění vyjde a naši hráči vyladí herní formu tak, aby všechny příznivce svým fotbalem co 

možná nejvíce potěšili. 

Aktuální dění můžete sledovat na www.tjhorniujezd.cz 

Věřím, že si i na jaře najdete cestu na hornoújezdské hřiště a podpoříte naše hráče všech kategorií. Rozpis do-

mácích zápasů hraných na hřišti na Horním Újezdě naleznete níže: 

 

Muži Dorost 

Neděle 26.3. 15:00 Horní Újezd - Bystré Neděle 26.3. 12:30 Horní Újezd/Morašice - Svratka 

Neděle 16.4. 16:00 Horní Újezd - Opatov Neděle 16.4. 13:30 Horní Újezd/Morašice - Řetová 

Neděle 30.4. 16:30 Horní Újezd - Morašice Neděle 30.4. 14:00 Horní Újezd/Morašice - Tatenice 

Neděle 14.5. 17:00 Horní Újezd - M. Trnávka Neděle 14.5. 14:30 Horní Újezd/Morašice - Březová nad Svitavou 

Neděle 28.5. 17:00 Horní Újezd - Mladějov n. M. Neděle 28.5. 14:30 Horní Újezd/Morašice - Němčice/Sloupnice 

Neděle 11.6. 17:00 Horní Újezd - Cerekvice Neděle 11.6. 14:30 Horní Újezd/Morašice - Kunčina/Mladějov 

 

Starší žáci 

Neděle30.4.10:00Horní Újezd/Morašice - Sebranice 

 

Mladší žáci 

Neděle4.6.10:00Horní Újezd/Morašice - Bystré 

Neděle18.6.10:00Horní Újezd/Morašice - Sebranice 

 

Turnaje mladší a starší přípravky ještě nejsou rozlosovány. Aktualizovanou termínovou listinu naleznete na webu 

www.tjhorniujezd.cz. 

Za TJ Horní Újezd Jan Beneš 

Poříčský zpravodaj - periodický tisk územně samosprávného celku. Vydává Obec Poříčí u Litomyšle, Poříčí u Litomyšle 81, 570 
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